

Linear Control System Analysis and Design

线性控制系统分析与设计

第 4 版

John J.D'azzo

Constantine H.Houpis





清华大学出版社 http://www.tup.tsinghua.edu.cn



McGraw-Hill http://www.mhhe.com

LINEAR CONTROL SYSTEM ANALYSIS AND DESIGN

Conventional and Modern

Fourth Edition

John J. D'Azzo Constantine H. Houpis

Air Force Institute of Technology Graduate School of Engineering Wright-Patterson Air Force Base

清华大学出版社

McGraw-Hill

(京)新登字 158 号

Linear Control System Analysis and Design—Conventional and Modern, Fourth Edition John J. D'Azzo, Constantine H. Houpis

Copyright 1995 by The McGraw-Hill Companies, Inc.

Original English Language Edition Published by The McGraw-Hill Companies, Inc.

All Rights Reserved.

For sale in Mainland China only.

本书影印版由 McGraw-Hill 出版公司授权清华大学出版社在中国境内(不包括香港、澳门特别行政区和台湾地区)独家出版、发行。

未经出版者书面许可,不得以任何方式复制或抄袭本书的任何部分。

本书封面贴有清华大学出版社激光防伪标签,无标签者不得销售。

北京市版权局著作权合同登记号:01-2000-3528

"国际知名大学原版教材系列"是由清华大学出版社和施普林格出版社共同策划。

This series of "Textbooks Adopted by World-famous Universities" is organized by Tsinghua University Press and Springer-Verlag.

图书在版编目(CIP)数据

线性控制系统分析与设计:第4版:英文(美)达佐(Dazzo,J.J.),(美)赫佩斯(Houpis, C. H.)著.一影印本.一北京:清华大学出版社,2000 国际知名大学原版教材,信息技术与电气工程系列

ISBN 7-302-04136-9

I.线… II.①达…②赫… III.①线性系统(自动化):控制系统 - 系统分析 - 高等学校 - 教材 - 英文②线性系统(自动化):控制系统 - 系统设计 - 高等学校 - 教材 - 英文 Ⅳ. TP271

中国版本图书馆 CIP 数据核字(2000)第 77968 号

出版者: 清华大学出版社(北京清华大学学研大厦,邮编100084)

http://www.tup.tsinghua.edu.cn

印刷者:清华大学印刷厂

发行者:新华书店总店北京发行所

开 本: 787×960 1/16 印张: 49

版 次: 2000年12月第1版 2000年12月第1次印刷

书 号: ISBN 7-302-04136-9/TP·2440

印 数:0001~3000

定 价:65.00元

国际知名大学原版教材

——信息技术学科和电气工程学科系列

出版说明

郑大钟 清华大学信息科学与技术学院

当前,在我国的高等学校中,教学内容和课程体系的改革已经成为教学改革中的一个非常突出的问题,而为数不少的课程教材中普遍存在的"课程体系老化,内容落伍时代,本研层次不清"的现象又是其中的急需改变的一个重要方面。同时,随着科教兴国方针的贯彻落实,要求我们进一步转变观念扩大视野,使教学过程适应以信息技术为先导的技术革命和我国社会主义市场经济体制的需要,加快教学过程的国际化进程。在这方面,系统地研究和借鉴国外知名大学的相关教材,将会对推进我们的课程改革和推进我国大学教学的国际化进程,乃至对我们一些重点大学建设国际一流大学的努力,都将具有重要的借鉴推动作用。正是基于这种背景,我们决定在国内推出信息技术学科和电气工程学科国外知名大学原版系列教材。

本系列教材的组编将遵循如下的几点基本原则。(1)书目的范围限于信息技术学科和电气工程学科所属专业的技术基础课和主要的专业课。(2)教材的范围选自于具有较大影响且为国外知名大学所采用的教材。(3)教材属于在近5年内所出版的新书或新版书。(4)教材适合于作为我国大学相应课程的教材或主要教学参考书。(5)每本列选的教材都须经过国内相应领域的资深专家审看和推荐。(6)教材的形式直接以英文原版形式印刷出版。

本系列教材将按分期分批的方式组织出版。为了便于使用本系列教材的相关教师和学生从学科和教学的角度对其在体系和内容上的特点和特色有所了解,在每本教材中都附有我们所约请的相关领域资深教授撰写的影印版序言。此外,出于多样化的考虑,对于某些基本类型的课程,我们还同时列选了多于一本的不同体系、不同风格和不同层次的教材,以供不同要求和不同学时的同类课程的选用。

本系列教材的读者对象为信息技术学科和电气工程学科所属各专业的本科生,同时兼顾其他工程学科专业的本科生或研究生。本系列教材,既可采用作为相应课程的教材或教学参考书,也可提供作为工作于各个技术领域的工程师和技术人员的自学读物。

组编这套国外知名大学原版系列教材是一个尝试。不管是书目确定的合理性,教材选择的恰当性,还是评论看法的确切性,都有待于通过使用和实践来检验。感谢使用本系列教材的广大教师和学生的支持。期望广大读者提出意见和建议。

Linear Control System Analysis and Design

(第4版)

影印版序

由 John J. D'azzo 和 Constantine H. Houpis 编著的"Linear Control System Analysis and Design"一书,初版本出版于 1975 年,现今的第四版版本出版于 1995 年。本书的定位是要为期望获得控制理论的坚实基础的工程系科本科生提供一本内容适度和可读性好的教材。在安排上覆盖了经典控制理论和现代控制理论的基础部分,在对象上包括了连续控制系统和数字控制系统,在方法上兼顾了频率响应法、根轨迹法和状态空间法,在论述上涉及到控制系统模型的建立、系统特性和性能的分析、以及基于状态反馈和输出反馈的控制器的设计等基本部分。本书问世以来,以其内容的基础性,论述的严谨性,教学的适用性,内容的不断删旧更新,而被美国多所知名大学采用作为控制理论与控制工程专业方向的本科层次的控制理论教材或主要教学参考书。

纵观本书的体系结构和内容取舍,可以看出,作为面向控制工程系科本科 生的控制理论教材,本书具有如下四个明显的特点。

- (1)体系结构上突出了层次性,把全书所涉及的章节内容从学科和教学的角度区分为三个层面,为教和学提供了清晰的分界线。一是"模型和求解"层面,由第 2 章到第 4 章构成,着重于介绍对各类物理系统建立模型所必要的数学基础和建立方法,以及求解系统响应的古典方法和拉普拉斯变换方法。二是"基本理论和方法"层面,覆盖第 5 章到第 15 章,包含了自动化专业本科生控制理论教学的必需知识结构,着重于有层次地介绍控制系统的描述方法和基本特性,基于频率响应法、根轨迹法和状态空间法的控制系统分析和设计技术,灵敏度分析和数字控制系统专题等。三是"本科层次高等专题"层面,包括第 16 章到第 18 章,分别介绍了三类特殊的先进控制系统的设计技术,以扩大教学的视野和知识面。
- (2) 内容取舍上兼顾了基础性和时代性,把全书的主要内容配置在控制理论中的基本的和现代的理论和方法上,以期向控制工程学科的本科生提供清晰的、数量适度的、与时代相匹配的知识。表现在对象上,主要以单输入单输出(SISO)系统为主,适量讨论多输入多输出(MIMO)系统。表现在系统类型

上,除了连续时间系统分析和设计的基础内容外,新版基于计算机广泛应用的时代特点加强和充实了数字控制系统部分。表现在内容上,除了比较成熟的基本内容外,适量介绍了新发展的内容。表现在计算手段上,除了传统的手算方式外,几乎在每一部分中都介绍和强调了基于 MATLAB 等常用软件的计算方式。

- (3) 论述上注重了严谨性和直观性的结合,把对问题的分析和讨论置于直观的背景和严格的演绎上,以符合控制工程本科生的知识基础和认识规律。这既表现在,在对问题提出和模型建立的论述中,列举了各种不同类型的物理系统甚至实型系统;也表现在,在有关结论和公式的导出中,在进行严格演绎的同时,"舍弃"了那种为工程本科生难以接受和理解的大量的数学化推导。同时,为增加对各种控制系统的分析和设计的论述的直观性,书中给出了多个取自于电气、航天、机械等工程实际领域的例子。
- (4) 论述深度上有比较合理的把握。相比于研究生控制理论课程,本书所涉及的问题要"基本"一些,论述的程度上要"浅显"一些。而相比于非控制工程学科的本科生控制理论课程,本书的内容要更为"全面"一些,分析论述要更有"深度"一些。

影印本书是为控制工程学科及需要坚实控制理论基础的工程学科专业本科生提供教材或教学参考书,同时也可供相应领域的工程师和技术人员作为自学读物。

郑 大 钟 清华大学自动化系 2000 年 10 月

PREFACE

The emphasis of this fourth edition is on strengthening its use as a textbook for undergraduates who desire to obtain a solid foundation in control theory. Both analog and sampled-data single-input single-output (SISO) feedback-control systems are covered in detail. This has been accomplished by deleting the optimal control chapters of the prior editions and by strengthening the digital control chapter. The text was further strengthened by improving the latter chapters, which present an introduction to advanced control system design techniques for both SISO and multiple-input and multiple-output (MIMO) control systems. These latter chapters are intended for advanced undergraduate and first-year graduate students majoring in control theory. A major revision has also been made in the problem section. To support this emphasis, revisions were incorporated throughout this new edition to enhance the clarity and to streamline for the student a comprehensive presentation of control theory and design. Extensive use is made of computer-aided-design (CAD) packages to assist and simplify the design process.

The authors have exerted meticulous care with explanations, diagrams, calculations, tables, and symbols. The student is made aware that rigor is necessary for design applications and advanced control work. Also stressed is the importance of clearly understanding the concepts that provide the rigorous foundations of modern control theory. The text provides a strong, comprehensive, and illuminating account of those elements of conventional control theory that have relevance in the analysis and design of control systems. The presentation of a variety of different techniques contributes to the development of the student's working understanding of what A. T. Fuller has called "the enigmatic control system." To provide a coherent development of the subject, an attempt is made to eschew formal proofs and lemmas, with an organization that draws the perceptive student steadily and surely into the demanding theory of multivariable control systems. Design examples are included throughout each chapter in order to enhance and solidify the student's understanding of the text material. It is the opinion of the authors that a student who has reached this point is fully equipped to undertake with confidence the challenges presented by more advanced control theories, as typified by Chapters 16 through 18. The importance and necessity of making extensive use of computers is emphasized by references to comprehensive computer-aided-design (CAD) programs. The book uses the computer programs MATLAB®, by The MathWorks, Inc.; ICECAP-PC; and TOTAL-PC (see App. B). These programs have viable control system computational tools.

After much consideration, it was decided to retain Chapter 2, which sets forth the appropriate differential equations to describe the performance of physical systems, networks, and devices. Some elementary matrix algebra, the block diagram, and the transfer function are also included. The essential concept of modern control theory, the state space, is also introduced. The approach used is the simultaneous derivation of the state-vector differential equation with the single-input single-output (SISO) differential equation for a chosen physical system. The relationship of the transfer function to the state equation of the system is deferred until Chapter 4. The derivation of a mathematical description of a physical system by using Lagrange equations is also given.

Chapter 3 serves as reference material for the reader, presenting the classical method of solving differential equations and the nature of the resulting response. Once the state-variable equation has been introduced, careful account is given of its solution. The central importance of the state transition matrix is brought out, and the state transition equation is derived. The idea of an eigenvalue is next explained, and this theory is used with the Cayley-Hamilton and Sylvester theorems to evaluate the state transition matrix.

The early part of Chapter 4 presents a comprehensive description of Laplace transform methods and pole-zero maps. Some further aspects of matrix algebra are introduced before the solution of the state equation by the use of Laplace transforms is dealt with. Finally, the evaluation of transfer matrices is clearly explained.

Chapter 5 begins with system representation by the conventional block-diagram approach. It is followed by a straightforward account of simulation diagrams and the determination of the state transition equation by the use of signal flow graphs. By deriving parallel state diagrams from system transfer functions, the advantages of having the state equation in uncoupled form are established. This is followed by the methods of diagonalizing the system matrix, a clear treatment of how to transform an A matrix that has complex eigenvalues into a suitable alternative block-diagonal form, and the transformation to companion form.

In Chapter 6 the basic feedback system characteristics are introduced. This includes the relationship between system type and the ability of the system to follow or track polynomial inputs.

In Chapter 7 the details of the root-locus method of analysis are thoroughly presented. Then the frequency-response method of analysis is given in Chapters 8 and 9, using both the log and the polar plots. These chapters include the following topics: Nyquist stability criterion; correlation between the s plane, frequency domain, and time domain; and gain setting to achieve a desired output response peak value. Chapters 10 and 11 describe the methods for improving system performance, along with examples of the techniques for applying cascade and feedback compensators. Both the root-locus and frequency-response methods of designing compensators are covered. Use of computer-aided-design (CAD) programs to assist the designer is illustrated throughout the text.

The concept of modeling a desired control ratio that has figures of merit that satisfy the system performance specifications is developed in Chapter 12. The sys-

tem inputs generally fall into two categories: (1) a desired input, which the system output is to track (a tracking system), and (2) a disturbance input, for which the system output is to be minimal (a disturbance-rejection system). Desired control ratios for both types of systems are synthesized by the proper placement of poles and inclusion of zeros, if required. Chapter 12 also includes the Guillemin-Truxal design procedure for designing a tracking control system and a design procedure emphasizing disturbance rejection.

The technique of achieving desired system characteristics by using complete state-variable feedback is developed thoroughly and carefully in Chapter 13. The very important concepts of modern control theory—controllability and observability—are treated in a simple, straightforward, and correct manner. This provides a useful foundation for the work of Chapters 16 and 17.

Chapter 14 includes a presentation of the sensitivity concepts of Bode for the variation of system parameters. Also included is the method of using feedback transfer functions to form estimates of inaccessible states for use in state feedback. An account of trajectories in the state space and some associated phase-plane techniques are also given. A feature of this approach is that the arguments are extended to non-linear systems. The treatment of such systems by linearization is presented.

Chapter 15 presents an introduction to the analysis and design of digital control systems. This permits an extension from linear control system design to the rapidly growing area of digital control. The effectiveness of digital compensation is clearly demonstrated. The concept of a pseudo-continuous-time (PCT) model of a digital system permits the use of continuous-time methods for the design of digital control systems.

Chapter 16 provides a thorough presentation of the principles and techniques of entire eigenstructure assignment for MIMO systems by means of state feedback. Eigenvalue assignment is extended to include the simultaneous assignment of the associated eigenvectors and provides the means for shaping the output response to meet design specifications.

There are many worthwhile control system design techniques available in the technical literature, which are based on both modern and conventional control theory. The applicability of each technique may be limited to certain classes of design problems. The control engineer must have a sufficiently broad perspective to be able to apply the right technique to the right design problem. For some techniques the designer is assisted by available computer-aided-design (CAD) packages. Design techniques such as LQR, LQG, or LTR are thoroughly covered in the literature. Two design techniques that have very desirable design characteristics for MIMO systems are covered in detail in this text. Chapter 17 presents an output feedback state-space technique based on singular perturbation theory. This leads to the design principles developed by Professor B. Porter, which incorporate proportional plus integral controllers. Application to a practical aircraft control system is demonstrated. Chapter 18 presents a control system design method based on quantitative feedback theory (QFT). This is a very powerful design method when plant parameters vary over a broad range of operating conditions. Chapter 18 presents an introduction to and lays the foundation for the quantitative feedback theory (QFT) developed by Professor I. M. Horowitz. This technique incorporates the concept of designing a robust control

system that maintains the desired system performance over a prescribed region of structured plant parameter uncertainty. The authors feel that these methods have proven their applicability to the design of practical MIMO control systems. These chapters are intended to further strengthen the fundamentals presented earlier in the text and to "whet the appetite" of the budding control engineer. They are very effective in achieving robust output feedback high-gain systems.

This textbook provides students of control engineering with a clear, unambiguous, and relevant account of appropriate, contemporary, and state-of-the-art control theory. It is suitable as an introductory and bridging text for undergraduate and graduate students.

The text is arranged so that it can also be used for self-study by the engineer in practice. Included are many examples of feedback control systems in various areas of practice (electrical, aeronautical, mechanical, etc.). It is a strong basic feedback control text that can be used for study in any of the various branches of engineering. To make the text meaningful and valuable to all engineers, the authors have attempted to unify the treatment of physical control systems through use of mathematical and block-diagram models common to all. The text has been thoroughly class-tested, thus enhancing its value for classroom and self-study use. There are many computer-aided-design (CAD) packages available to assist a control engineer in the analysis, design, and simulation of control systems. Some of these are listed in App. B. The use of these packages, such as MATLAB, ICECAP-PC and TOTAL-PC, are stressed throughout the text. In adapting to the use of these packages, an engineer must become computer literate. Throughout the text the authors stress the use of computer-aided-design accuracy checks (CADAC), in order to assist the engineer in becoming computer literate. CADAC stresses the use of the appropriate fundamentals in assuring the viability of a computer solution.

The authors express their thanks to the students who have used this book and to the faculty who have reviewed it for their helpful comments and recommendations. Especial appreciation is expressed to Dr. R. E. Fontana, Professor Emeritus of Electrical Engineering, Air Force Institute of Technology, for the encouragement he has provided, and to Dr. T. J. Higgins, Professor Emeritus of Electrical Engineering, University of Wisconsin, for his thorough review of the earlier manuscripts.

Appreciation is expressed to Professor Donald McLean, the University of Southampton, England, formerly a visiting Professor at the Air Force Institute of Technology. Our association with him has been an enlightening and refreshing experience. Important advanced concepts are based on collaborative work with Professor Brian Porter, University of Salford, England, and Isaac M. Horowitz, Professor Emeritus, Weizmann Institute of Science, Rehovot, Israel and University of California, Davis. The personal relationship with them has been a source of inspiration and deep respect.

John J. D'Azzo Constantine H. Houpis

LINEAR CONTROL SYSTEM ANALYSIS AND DESIGN Conventional and Modern

CONTENTS

	Preface		xv
1	Introduction		1
	1.1	Introduction	1
	1.2	Introduction to Control Systems	1
	1.3	Definitions	6
	1.4	Historical Background	8
	1.5	Digital Control Development	12
	1.6	Mathematical Background	13
	1.7	General Nature of the Engineering Control Problem	15
	1.8	Computer Literacy	16
	1.9	Outline of Text	16
2	Writing System Equations		19
	2.1	Introduction	19
	2.2	Electric Circuits and Components	21
	2.3	Basic Linear Matrix Algebra	25
	2.4	State Concepts	28
	2.5	Transfer Function and Block Diagram	34
	2.6	Mechanical Translation Systems	35
	2.7	Analogous Circuits	41
	2.8	Mechanical Rotational Systems	41
	2.9	Thermal Systems	46
	2.10	Hydraulic Linear Actuator	48
	2.11	Liquid-Level System	53
	2.12	Rotating Power Amplifiers	54
	2.13	DC Servomotor	56
	2.14	AC Servomotor	57
	2.15	Lagrange's Equation	59
	2.16	Summary	63
3	Solution of Differential Equations		64
_	3.1	Introduction	64
	3.2	Standard Inputs to Control Systems	65

vi CONTENTS

	3.3	Steady-State Response: Sinusoidal Input	66
	3.4	Steady-State Response: Polynomial Input	67
	3.5	Transient Response: Classical Method	70
	3.6	Definition of Time Constant	73
	3.7	Example: Second-Order System—Mechanical	74
	3.8	Example: Second-Order System—Electrical	76
	3.9	Second-Order Transients	77
	3.10	Time-Response Specifications	80
	3.11	CAD Accuracy Checks (CADAC)	82
	3.12	State-Variable Equations	82
	3.13	Characteristic Values	84
	3.14	Evaluating the State Transition Matrix	85
	3.15	Complete Solution of the State Equation	88
	3.16	Summary	89
4	Lapl	ace Transform	91
	4.1	Introduction	91
	4.2	Definition of the Laplace Transform	92
	4.3	Derivation of Laplace Transforms of Simple Functions	92
	4.4	Laplace Transform Theorems	94
	4.5	CAD Accuracy Checks: CADAC	97
	4.6	Application of the Laplace Transform to Differential Equations	97
	4.7	Inverse Transformation	98
	4.8	Heaviside Partial-Fraction Expansion Theorems	99
	4.9	MATLAB Partial-Fraction Example	106
	4.10	Partial-Fraction Shortcuts	107
	4.11	Graphical Interpretation of Partial-Fraction Coefficients	109
	4.12	Frequency Response from the Pole-Zero Diagram	113
	4.13	Location of Poles and Stability	116
	4.14	Laplace Transform of the Impulse Function	117
	4.15	Second-Order System with Impulse Excitation	119
	4.16	Additional Matrix Operations and Properties	120
	4.17	Solution of State Equation	126
	4.18 4.19	Evaluation of the Transfer-Function Matrix Summary	128 129
_			
5	•	em Representation	131
	5.1	Introduction	131
	5.2	Block Diagrams	131
	5.3	Determination of the Overall Transfer Function	136
	5.4	Standard Block Diagram Terminology	138
	5.5	Position Control System	140
	5.6	Simulation Diagrams	144
	5.7	Signal Flow Graphs	149
	5.8	State Transition Signal Flow Graph	154
	5.9	Parallel State Diagrams from Transfer Functions	158 160
	5.10 5.11	Diagonalizing the A Matrix Use of State Transformation for the State Equation Solution	168
	J.HI	OSE OF STATE TRANSPORMATION FOR THE STATE EQUATION SOLUTION	108

CONTENTS	vii
----------	-----

	5.12	Transforming a Matrix with Complex Eigenvalues	169
	5.13	Transforming an A Matrix into Companion Form	172
	5.14	Summary	175
6	Control-System Characteristics		
	6.1	Introduction	176
	6.2	Routh's Stability Criterion	176
	6.3	Mathematical and Physical Forms	182
	6.4	Feedback System Types	183
	6.5	Analysis of System Types	185
	6.6	Example: Type 2 System	190
	6.7	Steady-State Error Coefficients	192
	6.8	CAD Accuracy Checks: CADAC	196
	6.9	Use of Steady-State Error Coefficients	196
	6.10	Nonunity-Feedback System	198
	6.11	Summary	199
7	Root	Locus	200
,			
	7.1	Introduction	200
	7.2	Plotting Roots of a Characteristic Equation	201
	7.3	Qualitative Analysis of the Root Locus	204
	7.4 7.5	Procedure Outline	207 208
	7.5 7.6	Open-Loop Transfer Function Poles of the Central Paris C(s)/P(s)	209
	7.0 7.7	Poles of the Control Ratio $C(s)/R(s)$	209
		Application of the Magnitude and Angle Conditions	211
	7.8	Geometrical Properties (Construction Rules)	213
	7.9	CAD Accuracy Checks (CADAC)	
	7.10	Examples Example 1. MATI AR Read Leave	225 231
	7.11	Example 1: MATLAB Root Locus	
	7.12	Performance Characteristics	234
	7.13	Transport Lag	238
	7.14 7.15	Synthesis Symmony of Boot Loops Construction Bules for Negative Foodback	240 241
	7.16	Summary of Root-Locus Construction Rules for Negative Feedback Summary	242
8	Eroa	uency Response	244
O	-		
	8.1	Introduction	244
	8.2	Correlation of the Sinusoidal and Time Responses	245
	8.3	Frequency-Response Curves	246
	8.4	Bode Plots (Logarithmic Plots)	247
	8.5	General Frequency-Transfer-Function Relationships	249
	8.6	Drawing the Bode Plots	250
	8.7	Example of Drawing a Bode Plot	256
	8.8	System Type and Gain as Related to Log Magnitude Curves	259
	8.9	CAD Accuracy Check (CADAC)	262
	8.10	Experimental Determination of Transfer Functions	262
	8.11	Direct Polar Plots	26 3

VIII CONTENTS

	8.12	Summary: Direct Polar Plots	269
	8.13	Nyquist's Stability Criterion	270
	8.14	Examples of Nyquist's Criterion Using Direct Polar Plot	278
	8.15	Nyquist's Stability Criterion Applied to Systems Having Dead	
		Time	281
	8.16	Definitions of Phase Margin and Gain Margin and Their Relation	
		to Stability	283
	8.17	Stability Characteristics of the Log Magnitude and Phase Diagram	285
	8.18	Stability from the Nichols Plot (Log Magnitude-Angle Diagram)	286
	8.19	Summary	288
9	Close	ed-Loop Tracking Performance Based	
	on th	e Frequency Response	290
	9.1	Introduction	290
	9.2	Direct Polar Plot	291
	9.3	Determination of M_m and ω_m for a Simple Second-Order System	292
	9.4	Correlation of Sinusoidal and Time Responses	295
	9.5	Constant $M(\omega)$ and $\alpha(\omega)$ Contours of $C(j\omega)/R(j\omega)$ on the	
		Complex Plane (Direct Plot)	296
	9.6	Constant $1/M$ and α Contours (Unity Feedback) in the Inverse	
		Polar Plane	303
•	9.7	Gain Adjustment for a Desired M_m of a Unity-Feedback System:	
		Direct Polar Plot	304
	9.8	Constant M and α Curves on the Log Magnitude-Angle Diagram	
		(Nichols Chart)	307
	9.9	Generation of MATLAB (1992 Student Version) Bode and Nyquist	
		Plots	309
	9.10	Adjustment of Gain by Use of the Log Magnitude-Angle Diagram	312
	9.11	Correlation of Pole-Zero Diagram with Frequency and Time	
	0.13	Responses	312
	9.12	Summary	317
10	Root	-Locus Compensation: Design	319
	10.1	Introduction to Design	319
	10.2	Transient Response: Dominant Complex Poles	321
	10.3	Additional Significant Poles	326
	10.4	Root-Locus Design Considerations	329
	10.5	Reshaping the Root Locus	331
	10.6	CAD Accuracy Checks (CADAC)	331
	10.7	Ideal Integral Cascade Compensation (PI Controller)	332
	10.8	Cascade Lag Compensation Design Using Passive Elements	333
	10.9	Ideal Derivative Cascade Compensation (PD Controller)	339
	10.10	Lead Compensation Design Using Passive Elements	340
	10.11	General Lead-Compensator Design	345
	10.12	Lag-Lead Cascade Compensation Design	346
	10.13	Comparison of Cascade Compensators	349
	10.14	PID Controller	352

	10.15	Introduction to Feedback Compensation	353
	10.16	Feedback Compensation: Design Procedures	355
	10.17	Simplified Rate Feedback Compensation: A Design Approach	355
	10.18	Design of Rate Feedback	358
	10.19	Design: Feedback of Second Derivative of Output	362
	10.20	Results of Feedback Compensation Design	364
	10.21	Rate Feedback: Plants with Dominant Complex Poles	364
	10.22	Summary	365
11	Frequ	uency-Response Compensation Design	367
	11.1	Introduction to Feedback Compensation Design	367
	11.2	Selection of a Cascade Compensator	369
	11.3	Cascade Lag Compensator	372
	11.4	Design Example: Cascade Lag Compensation	375
	11.5	Lead Compensator	379
	11.6	Design Example: Cascade Lead Compensation	381
	11.7	Lag-Lead Compensator	385
	11.8	Design Example: Cascade Lag-Lead Compensation	387
	11.9	Feedback Compensation Design Using Log Plots	390
	11.10	Design Example: Feedback Compensation (Log Plots)	392
	11.11	Application Guidelines: Basic Minor-Loop Feedback Compensators	397
	11.12	Summary	398
12	Control-Ratio Modeling		401
	12.1	Introduction	401
	12.2	Modeling a Desired Tracking Control Ratio	402
	12.3	Guillemin-Truxal Design Procedure	406
	12.4	Introduction to Disturbance Rejection	408
	12.5	A Second-Order Disturbance-Rejection Model	409
	12.6	Disturbance-Rejection Design Principles for SISO Systems	411
	12.7	Disturbance-Rejection Design Example	415
	12.8	Disturbance-Rejection Models	418
	12.9	Summary	422
13	Desig	gn: Closed-Loop Pole-Zero Assignment	
		e-Variable Feedback)	423
	13.1	Introduction	423
	13.2	Controllability and Observability	424
	13.3	State Feedback for SISO Systems	431
	13.4	State-Feedback Design for SISO Systems Using the Control	
		Canonical (Phase-Variables) Form	433
	13.5	State-Variable Feedback (Physical Variables)	436
	13.6	General Properties of State Feedback (Using Phase Variables)	439
	13.7	State-Variable Feedback: Steady-State Error Analysis	442
	13.8	Use of Steady-State Error Coefficients	444
	13.9	State-Variable Feedback: All-Pole Plant	448